

**36-D-25**

Published by the Authority of  
The HON. W. D. EULER, M.P.,  
Minister of Trade and Commerce

Publié par ordre de  
L'honorable W. D. EULER, M.P.,  
Ministre du Commerce

DOMINION BUREAU OF STATISTICS  
CENSUS OF INDUSTRY - FORESTRY BRANCH  
OTTAWA - CANADA

BUREAU FEDERAL DE LA STATISTIQUE  
RECENSEMENT INDUSTRIEL - SECTION FORESTIERE  
OTTAWA - CANADA

Dominion Statistician: R. H. Coats, LL.D., F.R.S.C., F.S.S. (Hon.) Statisticien du Dominion  
Chief of Forestry Branch: R. G. Lewis, B.Sc.F., Chef, Section Forestière

THE PRINTING AND PUBLISHING INDUSTRY  
IN CANADA, 1934.

L'INDUSTRIE DE L'IMPRESSION ET  
DE L'EDITION AU CANADA, 1934.

Ottawa, February, 1936.- The Printing and Publishing industry includes all establishments engaged wholly or principally in publishing and printing newspapers, magazines and other periodicals. Many of these establishments do a certain amount of commercial or job printing as well as lithographing, engraving and allied work as a side line. There is also a certain amount of printing and publishing done in other industrial groups. Complete statistics for all establishments where printing and publishing is carried out will be shown later in a report covering the Printing Trades as a whole and in the final printed report on the Paper-Using Industries.

There were 790 establishments in this group in 1934, distributed as follows:  
Ontario 299, Saskatchewan 128, Alberta 84, Manitoba 77, British Columbia 73, Quebec 69, Nova Scotia 32, New Brunswick 24 and Prince Edward Island 4.

The table below gives the principal statistics of the industry for 1933 and 1934. Increases were reported for all items except capital invested and fuel used. The value of products in 1934 is 3.7 per cent greater than the previous year; the number of employees has increased by 2.4 per cent and the salaries and wages paid are higher by 2.3 per cent. These increases mark the first upturn in the industry since 1930.

Ottawa, février 1936.- L'industrie de l'impression et de l'édition comprend tous les établissements dont l'occupation exclusive ou principale consiste dans l'édition et l'impression de journaux, revues et autres périodiques. Plusieurs de ces établissements font aussi de l'impression commerciale, de la lithographie, de la gravure ou d'autres travaux connexes en à côté. Il se fait aussi une certaine quantité d'impression et édition dans d'autres groupes tous les établissements s'occupant d'impression et édition sera donnée plus tard dans le rapport sur les Métiers de l'Imprimerie ainsi que dans le rapport définitif imprimé sur les Industries Utilisant le Papier.

Il y avait 790 établissements dans ce groupe en 1934, distribués comme suit:  
Ontario 299, Saskatchewan 128, Alberta 84, Manitoba 77, Colombie Britannique 73, Québec 69, Nouvelle-Ecosse 32, Nouveau Brunswick 24 et Ile du Prince-Edouard 4.

Le tableau ci-dessous donne les principales statistiques de l'industrie pour 1933 et 1934. Des augmentations sont constatées pour tous les items sauf le capital engagé et le combustible. La valeur des produits en 1934 est de 3.7 p.c. plus élevée qu'en 1933; le nombre d'employés a monté de 2.4 p.c. et les salaires et gages payés ont augmenté de 2.3 p.c. Ces augmentations marquent la première reprise dans cette industrie depuis 1930.

Principal Statistics

Principales statistiques

Items	Unit	1933	1934	Unité	Item
Establishments .....	No.	768	790	nomb.	Etablissements.
Capital invested .....	\$	58,234,531	56,316,901	\$	Capital engagé.
Employees on salaries ..	No.	7,221	7,571	nomb.	Employés à salaire.
Salaries paid .....	\$	10,609,254	10,962,226	\$	Salaires payés.
Employees on wages ....	No.	8,743	8,782	nomb.	Employés à gages.
Wages paid .....	\$	10,870,250	11,013,579	\$	Gages payés.
Fuel used .....	\$	259,503	257,987	\$	Combustible.
Electricity purchased ..	Kw.h.	24,937,774	25,254,001	kwh.	Électricité achetée.
Electricity purchased ..	\$	436,736	447,050	\$	Électricité achetée.
Cost of materials .....	\$	9,791,679	10,182,077	\$	Cout des matières premières.
Value of products .....	\$	50,811,968	52,681,607	\$	Valeur de la production.

STATISTICS CANADA LIBRARY  
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010760223

25-0-02